人生最、最重要的禮物
上天堂不是
上天堂是

基於人
基於神

基於人的行為
其於神的行為：祂的恩典

好人才有資格
好壞的人都可以上

條件：今生跟著聖經生活，希望神會接納我上天堂
唯一條件：接受耶穌入內心

確信自己可以上天堂的好處：

1. 有肯定的盼望

2. 生活積極

3. 可以不再留戀地上的得失

4. 可以更積極地面對地上不幸的遭遇

知道自己可以上天堂的危機：

1. 放任自己

2. 把救恩看成「廉價的救恩」

知道自己可以上天堂後的應有方向：

1. 認定未來的真正人生是在天堂。

2. 恐懼戰兢地小心自己的生命，知道我們的一生最後會經神的Test。

3. 接受被人不公平的對待。

4. 生活無可指摘、沒有瑕疵。

5. 在這世界中代表神。

6. 把隱藏了的道再顯揚出來 (藉著1. 說話  2. 行為)。

人生最、最重要的禮物 
約翰一書 5: 11這見證就是　神已經把永遠的生命賜給我們，這生命是在他兒子裡面的

12 凡有　神兒子的，就有生命；沒有神兒子的，就沒有生命。

13 我把這些事寫給你們信　神的兒子之名的人，是要你們知道自己有永生。

1Joh 5:11 (NIV) And this is the testimony: God has given us eternal life, and this life is in his Son. 

12 He who has the Son has life; he who does not have the Son of God does not have life. 

13 I write these things to you who believe in the name of the Son of God so that you may know that you have eternal life.
約翰福音10:27 我的羊聽我的聲音，我也認識他們，他們也跟隨我。

28我賜給他們永生，他們永不滅亡，誰也不能把他們從我手裡奪去。

John 10:27 (NIV) My sheep listen to my voice; I know them, and they follow me. 

28 I give them eternal life, and they shall never perish; no one can snatch them out of my hand.
使徒行傳 10: 44 彼得還在說話的時候，聖靈降在所有聽道的人身上，

45 那些受了割禮、跟彼得一同來的信徒，因為聖靈的恩賜也澆灌在外族人的身上，都很驚訝；

46原來聽見他們講方言，尊神為大。於是彼得說：

47“這些人既然領受了聖靈，跟我們一樣，誰能禁止他們受水的洗禮呢？”

48就吩咐他們奉耶穌基督的名受洗。後來，他們請彼得住了幾天。

Acts 10:44 (NIV) While Peter was still speaking these words, the Holy Spirit came on all who heard the message. 

45 The circumcised believers who had come with Peter were astonished that the gift of the Holy Spirit had been poured out even on the Gentiles. 

46 For they heard them speaking in tongues and praising God. 

Then Peter said, 

47 "Can anyone keep these people from being baptized with water? They have received the Holy Spirit just as we have." 

48 So he ordered that they be baptized in the name of Jesus Christ. Then they asked Peter to stay with them for a few days.
以弗所書2:3-9

3 我們從前也都和他們在一起，放縱肉體的私慾，隨著肉體和心意所喜好的去行；我們與別人一樣，生來都是可怒的兒女。

4然而　神滿有憐憫，因著他愛我們的大愛，

5 就在我們因過犯死了的時候，使我們與基督一同活過來，（你們得救是靠著恩典，）

6 又使我們在基督耶穌裡，與他一同復活，一同坐在天上，

7為的是要在將來的世代中，顯明他在基督耶穌裡賜給我們的恩典，是多麼的豐盛。

8你們得救是靠著恩典，藉著信心。這不是出於自己，而是　神所賜的；

9 這也不是出於行為，免得有人自誇。

Ephe 2:3 (NIV) All of us also lived among them at one time, gratifying the cravings of our sinful nature and following its desires and thoughts. Like the rest, we were by nature objects of wrath. 

4 But because of his great love for us, God, who is rich in mercy, 

5 made us alive with Christ even when we were dead in transgressions--it is by grace you have been saved. 

6 And God raised us up with Christ and seated us with him in the heavenly realms in Christ Jesus, 

7 in order that in the coming ages he might show the incomparable riches of his grace, expressed in his kindness to us in Christ Jesus. 

8 For it is by grace you have been saved, through faith--and this not from yourselves, it is the gift of God-- 

9 not by works, so that no one can boast.

Phi 2: 12-16

12 這樣看來，我所親愛的，你們素來是順服的，就應當恐懼戰兢地作成自己的救恩。

13 神為了成全自己的美意，就在你們裡面動工，使你們可以立志和行事。

14 無論作甚麼，都不要發怨言、起爭論，

15 好使你們無可指摘、純真無邪，在這彎曲乖謬的世代中，作　神沒有瑕疵的兒女；你們要在這世代中發光，好像天上的光體一樣，

16 把生命的道顯揚出來，使我在基督的日子可以誇耀我沒有空跑，也沒有徒勞。

Phil 2:12 (NIV) Therefore, my dear friends, as you have always obeyed--not only in my presence, but now much more in my absence--continue to work out your salvation with fear and trembling, 

13 for it is God who works in you to will and to act according to his good purpose. 

14 Do everything without complaining or arguing, 

15 so that you may become blameless and pure, children of God without fault in a crooked and depraved generation, in which you shine like stars in the universe 

16 as you hold out the word of life--in order that I may boast on the day of Christ that I did not run or labor for nothing.
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(Salvaiion is Forever, pp. 177-182)





